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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.3.2019 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

 Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 27 marca 2019 roku.  

 

 

 Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji.  

                                         

Innych uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja  jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu  1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

a) projekt uchwały w sprawie zamiaru zniesienia jednostki pomocniczej Gminy 

Olecko (Osiedle Nr 2 w Olecku) 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

oznajmiła, że projekt uchwały jest wynikiem nieskutecznych wyborów organów jednostki 

pomocniczej. Osiedle Nr 2 w Olecku zostało utworzone przez Radę Miejską w 1996 r.  

i obejmuje Osiedle Siejnik I. 

W poprzedniej kadencji nie udało się dokonać wyboru organów Osiedla Nr 2 w Olecku.  

Na obecną kadencję Burmistrz dwukrotnie zwoływał zebranie w celu wyboru organów 

osiedla, jednak ze względu na to, iż w obu zebraniach uczestniczyła zbyt mała liczba osób, 

niewystarczająca do wyboru Rady Osiedla i Zarządu Osiedla, wybory nie zostały 
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przeprowadzone. Na ponad 1.200 osób uprawnionych do głosowania, udział w zebraniach 

wzięło odpowiednio 5 i 12 osób. 

Zniesienie jednostki pomocniczej może nastąpić w drodze uchwały Rady z inicjatywy Rady 

lub Burmistrza po uprzednim powiadomieniu mieszkańców danej jednostki o swoim 

zamierzeniu na co najmniej trzy miesiące przed planowaną datą zniesienia jednostki. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru 

zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Olecko. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie zamiaru zniesienia jednostki pomocniczej Gminy 

Olecko (Osiedle Siejnik II w Olecku) 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

poinformowała, iż jednostka pomocnicza została utworzona w 2011 r.  

Na obecną kadencję Burmistrz dwukrotnie zwoływał zebranie w celu wyboru organów 

osiedla, jednak ze względu na to, iż w obu zebraniach uczestniczyła zbyt mała liczba osób, 

niewystarczająca do wyboru Zarządu Osiedla, liczącego 3 osoby, wybory nie zostały 

przeprowadzone. Na ponad 370 osób uprawnionych do głosowania, udział w zebraniach 

wzięło odpowiednio 16 i 22 osoby. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru 

zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Olecko. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej na zadania związane 

z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

w Brukseli 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

powiedziała, że przedmiotowa uchwała jest podejmowana co roku. Budżet biura finansowany 

jest przez samorząd regionu oraz powiaty i gminy z terenu województwa warmińsko-

mazurskiego. Podstawowym celem działania biura jest ochrona interesów regionu Warmii 

i Mazur w instytucjach UE, promocja regionu oraz działanie na rzecz integracji regionu,  

w tym informowanie o programach, zapowiedziach zmian w unijnych programach 

finansowych i funduszach. 

Na poprzedniej sesji Rada zwiększyła w budżecie wysokość dotacji o 240,00 zł.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej na zadania związane z funkcjonowaniem Biura Regionalnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli. 
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d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych i garaży 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych umów  

z dotychczasowymi najemcami, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres  

do 3 lat. Pomieszczenia wykazane są w załączniku. 

 

Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych i garaży. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny na lata 

2019-2021 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

wyjaśniła, że obowiązek przyjęcia programu wynika z ustawy o wspieraniu rodziny  

i systemie pieczy zastępczej. Poprzedni ,,Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2013 

– 2016” obowiązywał do 31 grudnia 2016 r. 

Prace nad projektem uchwały rozpoczęto w 2017 r., natomiast w 2018 r. zarządzeniem 

Burmistrza został powołany zespół do opracowania programu.  

W dokumencie przedstawiono sytuację demograficzną i społeczną Gminy Olecko, diagnozę 

sytuacji rodzin objętych pomocą, ryzyko dysfunkcyjności rodzin oraz analizę SWOT. 

Ponadto wskazano instytucje działające w obszarze wsparcia rodzin, które będą brały udział 

w realizacji programu.  

Program, który ma na celu wspieranie rodzin przeżywających trudności opiekuńczo-

wychowawcze i tworzenie optymalnych warunków sprzyjających prawidłowemu 

funkcjonowaniu rodzin w gminie, był poddany konsultacjom społecznym w dniach  

od 20 lutego do 8 marca br. Natomiast w dniu 5 marca br. o odbyło się spotkanie 

konsultacyjne. Podczas trwania konsultacji, ani w trakcie spotkania nie zgłoszono żadnych 

uwag, ani wniosków.  

Prosiła o uwzględnienie autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały polegającej na ujęciu 

właściwej liczby sołectw w gminie, prawidłowym wyjaśnieniu użytych skrótów oraz 

wykreśleniu imion i nazwisk osób prowadzących placówki niepubliczne a także usunięciu 

błędów technicznych niezgodnych z zasadami techniki prawodawczej. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Rafał Cezary Bielawski 

wskazał, iż zadłużeni mieszkańcy (obecnie 150 rodzin) mogą korzystać z możliwości 

odpracowania długu. Zapytał czy i w jaki sposób rodziny korzystają z tej możliwości.  

 

Kierownik MOPS w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że z informacji otrzymanych z Wydziału Dochodów i Egzekucji Urzędu 

Miejskiego w Olecku wynika, iż rodziny nie są w ogóle zainteresowane odpracowaniem 

długu. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny 

na lata 2019-2021. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

z zakresu ochrony zdrowia 

 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

poinformowała, iż projekt uchwały zakłada udzielenie dotacji celowej Powiatowi Oleckiemu 

na przebudowę i modernizację niskiego parteru tzw. starej bryły szpitala z przeznaczeniem  

na zespół poradni specjalistycznych i pracowni diagnostycznych oraz zakup specjalistycznego 

sprzętu i aparatury medycznej do szpitala w Olecku. 

W 2018 r. „Olmedica” Sp. z o.o. w Olecku pozyskała dofinansowanie z Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko - Mazurskiego na lata 2014 – 2020  

na modernizację. Całkowita wartość projektu po przetargach wynosi 4.889.714,13 zł, zaś 

pozyskane dofinansowanie – 3.753.222,39 zł. Powiat Olecki musi zapewnić wkład własny  

w wysokości 1.136.491,76 zł. Starosta Olecki podczas spotkania odbytego w 2018 r.  

z Burmistrzem Olecka i Wójtami Gmin zwrócił się z prośbą o możliwość wsparcia 

finansowego od gmin w celu sfinansowania wkładu własnego do projektu. Wkład własny 

zostanie sfinansowany w 50%-tach ze środków powiatu, a w 50%-tach ze środków gmin. W 

zeszłym roku Gmina Olecko przekazała dotację celową w wysokości 119.000 zł.  

W tym roku kwota pomocy wyniesie 214.212,00 zł, co stanowi 63,67%. Zasady udzielania 

dotacji zostały ustalone proporcjonalnie do ilości mieszkańców w gminie Olecko. 

Realizacja zadania – do końca czerwca br. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu z zakresu ochrony zdrowia. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2019-2028 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, że w załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2019-2022”  

dokonuje się zmian polegających na:  

 wprowadzeniu do realizacji przedsięwzięcia w ramach RPO WW-M pn. „Przestrzeń 

Rodziny”;  

 przedsięwzięciu zaplanowanym z dofinansowaniem z RPO WW-M 

„Zagospodarowanie plaży gminnej Szyjka w Olecku” zwiększa się nakłady finansowe 

na 2019 rok o 48.000,00 zł; 

 przedsięwzięciu „Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach” 

zwiększa się nakłady finansowe na 2019 rok o 10.000 zł; 

 przedsięwzięcie „Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście” przenosi się  

do projektów związanych z programami realizowanymi z udziałem środków  

z UE i zmienia się nazwę zadania na „Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny  

i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku”. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż plan dochodów zwiększa się o 1.534.283,00 zł, zaś plan wydatków 

zwiększa się o 1.991.086,00 zł. 

Po stronie przychodów zwiększa się plan wolnych środków jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych i kredytów z lat ubiegłych o kwotę 456.803,00 zł. 

Omówiła zmiany w planie dochodów budżetu gminy: 

 w dz. 758 – Różne rozliczenia, w związku z decyzją otrzymaną od Ministra Finansów, 

zmniejsza się plan części oświatowej subwencji ogólnej o 212.652,00 zł; 

 w dz. 852 – Pomoc społeczna, wprowadza się plan z tytułu opłaty za pobyt osób 

umieszczonych w domach pomocy społecznej, wnoszone przez osoby zobowiązane  

w wysokości 22.800,00 zł; 

 w dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, wprowadza się plan 

dotacji celowej w kwocie 14.040,00 zł w ramach programów finansowych z udziałem 

środków europejskich na realizację w 2019 roku projektu „Przestrzeń Rodziny”  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego na lata 2014-2020; 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, wprowadza się plan dotacji 

celowej w kwocie 1.710.095,00 zł na realizację w 2019 roku projektu „Zwiększenie 

różnorodności biologicznej fauny i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku” w ramach 

RPO WW-M 2014-2020. Umowa o dofinansowanie projektu na kwotę 5.262.207,34 

zł przy planowanej wartości całkowitej 6.190.832,16 zł, wkład własny 928.624,82 zł. 

Omówiła zmiany w planie wydatków budżetu gminy: 

 w dz. 630 – Turystyka, przenosi się plan 370.000,00 zł do rozdziału 90008 § 6059 

dotyczący zadania „Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście” i zmieniając 

nazwę na „Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny i flory dorzecza rzeki Lega 

w Olecku” wraz ze zwiększeniem środków z dofinansowania RPO WW-M  

w kwocie 1.710.095,00 zł (§ 6057). W dziale tym zwiększa się również plan  

o 48.000,00 zł na zadanie „Zagospodarowanie plaży gminnej Szyjka w Olecku”  

z przeznaczeniem na dodatkowy zakres związany z dostawą płyt drogowych  

na wykonanie slipu; 

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan wydatków bieżących  

o 11.808,00 zł z przeznaczeniem na remonty przydomowych oczyszczalni ścieków  

w zasobach komunalnych; 

 Rezerwę celową na realizację inicjatyw lokalnych, zaplanowaną w paragrafie  

na wydatki bieżące w kwocie 10.139,86 zł, rozwiązuje się i przeznacza na zadanie 

inwestycyjne w rozdz. 92195 § 6050 pn. „Budowa sceny do rozpowszechniania 

kultury i dziedzictwa narodowego w Babkach Gąseckich”; 

 w dz. 851 – Ochrona zdrowia, w wyniku zmiany przedsięwzięcia w ramach funduszu 

sołeckiego w Łęgowie przenosi się plan 8.000,00 zł między paragrafami; 

 w dz. 852 – Pomoc społeczna, w planie Urzędu Miejskiego zwiększa się plan  

na zadaniu „Utworzenie Dziennego Domu Senior+” o kwotę 74.343,00 zł  

(62.367,00 zł – wydatki inwestycyjne, 11.976,00 zł wydatki bieżące – wyposażenie) 

stanowiącą wkład własny na realizację projektu o ogólnej wartości 371.712,00 zł, przy 

dofinansowaniu 297.369,00 zł (80%); 
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 w dz. 852 – Pomoc społeczna, zwiększa się plan Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku o 122.800,00 zł, z przeznaczeniem na opłaty za pobyt 

mieszkańców gminy w domach pomocy społecznej. Plan wydatków na to zadanie  

w tym roku wyniesie 1.341.500,00 zł (w 2015 r. plan wynosił 845.000,00 zł); 

 w dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, w planie finansowym 

MOPS w Olecku, zwiększa się plan o 14.040,00 zł na realizację projektu „Przestrzeń 

Rodziny” ze środków RPO WW-M z Partnerem wiodącym – Fundacją Human Lex 

Instytut w Ełku. Realizacja projektu w latach 2019-2020.  Priorytetem jest ułatwienie 

dostępu do przystępnych cenowo, trwałych oraz wysokiej jakości usług, w tym opieki 

zdrowotnej i socjalnych; 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwiększa się plan  

o 10.000,00 zł na zadanie „Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym  

w Gąskach” z przeznaczeniem na dodatkowy zakres związany z oświetleniem  

i nawierzchnią utwardzoną; 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, której przydomowej oczyszczalni ścieków w zasobach komunalnych dotyczy zmiana 

wydatków.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wyjaśniła, iż kwota dotyczy przeglądów przydomowych oczyszczalni ścieków w zasobach 

komunalnych. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

dodała, że planuje się wymianę jednej przydomowej oczyszczalni ścieków na większą moc 

przerobową, w związku ze zwiększeniem ilości osób zamieszkałych w budynku gminnym.   

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

 

Projekt stanowiska w sprawie uwzględnienia Gminy Olecko w Programie Uzupełniania 

Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej „Kolej+” 

 

Kierownik Wydziału GKO – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż Rada Miejska wniesie o uwzględnienie w programie modernizacji linii kolejowej 

Ełk-Olecko-Gołdap, nieużywanej na odcinku Olecko-Gołdap i dołączenie jej  

do projektowanej linii kolejowej E 75 Rail Baltica oraz zwróci się z prośbą  

o przeprowadzenie szerokich konsultacji społecznych. Tego typu stanowiska podejmują 

samorządy leżące na trasie linii kolejowej aż do Gołdapi.  

 

Pytań, ani uwag do projektu stanowiska nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska w sprawie uwzględnienia 

Gminy Olecko w Programie Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej 

„Kolej+”.  

 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

odnośnie sprawy wniesionej do Rady Miejskiej dotyczącej nadania sztandaru szkole zapytał, 

czy konieczne jest podjęcie stosownej uchwały. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

w jej ocenie nie jest to kompetencja Rady. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

poddał pod rozwagę ustalenie terminów i godzin odbywania posiedzeń komisji, biorąc pod 

uwagę, iż sesje z reguły odbywają się w ostatni piątek miesiąca. 

 

Komisja ustaliła, iż posiedzenia będą odbywały się w środy o godzinie 14:00. 

 

Członek Komisji – Wioletta Żukowska 

zapytała, na jakim etapie są prace związane z bieżącym utrzymaniem dróg gminnych. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił, że prace zależą od pogody. Wykonawca rozpoczął żwirowanie dróg, jednak  

w przypadku niesprzyjających warunków atmosferycznych są przerywane. Stan dróg 

na terenie połowy gminy został już poprawiony. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

poruszył sprawę drzew samosiejek przy parkingach na terenie miasta, które powinny być 

wycięte, gdyż za kilka lat będzie z tym problem. Wskazał, że generalnie jest kłopot  

z gałęziami drzew w skrajniach dróg wojewódzkich. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż podejmował ten temat, ale Zarząd Dróg Wojewódzkich wskazuje, że posiada  

za mało środków w budżecie. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

w jego ocenie w przyszłości warto byłoby przygotować stosowne stanowisko Rady Miejskiej 

w sprawie remontu dróg wojewódzkich. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zwrócił uwagę, iż we wsi Dąbrowskie przy drodze powiatowej również jest suche drzewo 

zagrażające bezpieczeństwu, tym bardziej, że blisko przebiega linia elektroenergetyczna. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wskazała, iż takie sprawy należy zgłaszać do Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska urzędu. 

Członek Komisji – Wioletta Żukowska 

zapytała, czy będą złożone wnioski o dofinansowanie przebudowy dróg do Funduszu Dróg 

Samorządowych. 
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Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił, iż gmina złoży wnioski na drogi, na które posiada wykonane projekty techniczne.  

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, czy planowane jest zmniejszenie dofinansowania z 80% do 50%. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

potwierdził, że rząd planuje zmiany. Powiat będzie realizował przebudowę drogi Gąski-

Kijewo jako zadanie dwuletnie. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 


